

الإثنين، 23 أيار/مايو 2022

## ملخص

الساعة 14.30 بتوقيت وسط أوروبا الصيفي (جنيف)

تعزز سلسلة الندوات عبر الإنترنت بشأن تحويل البرلمانات تبادل الآراء بين النظراء من بين كبار الموظفين البرلمانين (بما في ذلك مدراء تكنولوجيا المعلومات والاتصالات وكبار موظفي المعلومات وغيرهم) حول اتجاهات الابتكار والتكنولوجيا التي تقود التحول الرقمي في البرلمانات.

وتحلل هذه الندوة عبر الإنترنت سبب وكيفية تخزين عدد متزايد من البرلمانات لمستنداتها في السحابة. وأشار تقرير البرلمان الإلكتروني العالمي للعام 2020 تحولاً منذ العام 2016، من التخزين المحلي إلى التخزين الداخلي المشترك وبشكل متزايد إلى الحلول القائمة على السحابة. ومع ذلك، لا تزال ترد حواجز أمام التخزين السحابي، من حيث ملاءمة البنية التحتية والدعم ومسائل أخرى مثل الأمن والسيادة على البيانات والاختصاص المادي لخوادم البيانات.

وتعد سلسلة الندوات عبر الإنترنت جزءاً من التبادل المستمر للممارسات الجيدة منذ [المؤتمر العالمي الافتراضي للبرلمان الإلكتروني للعام 2021](#). ينظم البرلمان الأوروبي ومجلس النواب البرازيلي سلسلة الندوات عبر الإنترنت هذه بصفتها مضيفين لمركز حوكمة تكنولوجيا المعلومات ومركز البيانات المفتوحة في مركز الابتكار التابع [للاتحاد البرلماني الدولي في البرلمان](#). عُقدت أول سلسلة ندوات عبر الإنترنت في تشرين الأول/أكتوبر وتشرين الثاني/نوفمبر 2021 ([راجع قائمة التشغيل](#)).

وستعقد هذه الندوة عبر الإنترنت باللغة الإنجليزية.



# Transforming parliaments: Cloud – Implementing a solution based on a cloud environment

---

Monday, 23 May 2022

## Summary

---

*14.30 CEST (Geneva)*

The *Transforming parliaments* webinar series promotes peer exchange amongst senior parliamentary staff (including ICT directors, CIOs and others) on innovation and technology trends that are driving the digital transformation in parliaments.

This webinar analyses why and how an increasing number of parliaments are storing their documents in the cloud. The World e-Parliament Report 2020 observed a shift since 2016 from local storage, to shared in-house storage and increasingly to cloud-based solutions. Nevertheless, there remain barriers to cloud storage, in terms of the adequacy of infrastructure and support and such other issues as security, data sovereignty and the physical jurisdiction of data servers.

The webinar series is part of the ongoing exchange of good practices since the [2021 virtual World e-Parliament Conference](#). It is organized by European Parliament and the Chamber of Deputies of Brazil in their capacity as hosts of the [IT Governance hub](#) and the [Open Data hub](#) in the [IPU's Centre for Innovation in Parliament](#). The [first webinar series](#) was first held in October and November 2021 (see [playlist](#)).

This webinar will be held in English.